


Wobec powyższego  Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Mieczysław Łabatczyk  poddał pod
imienne głosowanie wniosek Burmistrza Środy Śląskiej o wycofanie z punktu 4 porządku obrad
„Podjęcie uchwał” - projektu uchwały nr 58/2020 - w sprawie likwidacji Punktu Przedszkolnego
w Szczepanowie.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 13
przeciw - 0
wstrzymało się - 1

Wyniki imienne:
ZA (13)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna Wasylkowska

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Paweł Rosenbeiger

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

Więcej wniosków do porządku obrad nie zgłoszono.

W następnej kolejność Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Mieczysław Łabatczyk poddał pod
imienne głosowanie odczytany porządek obrad wraz ze zmianą. 
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński
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Radni Rady Miejskiej przyjęli następujący porządek obrad wraz ze zmianą: 
1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Usprawiedliwienia radnych.
4. Podjęcie uchwał. 
5. Rozpatrzenie  petycji  z  dnia  15  kwietnia   2020 r.   dotyczącej  podjęcia  uchwały  w sprawie

ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem.
6. Interpelacje i zapytania.
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie między sesjami.     
8. Wolne wnioski i informacje.
9. Zakończenie sesji.

      
W  dalszej  części  obrad  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk
poinformował,  że  przebieg  obrad  jest  rejestrowany  przez  kamerę,  a  nagranie  zostanie  podane
do publicznej wiadomości na stronie internetowej gminy.

AD.3. Usprawiedliwienia radnych.

Wiceprzewodniczący  Rady Miejskiej  Mieczysław Łabatczyk  poinformował,  że  w dzisiejszej
sesji nie uczestniczy radny Jerzy Kryciński - usprawiedliwiony. 

AD.4. Podjęcie uchwał.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Mieczysław Łabatczyk zgłosił wniosek o nieodczytywanie
pełnej treści projektów uchwał, który został przyjęty przez radnych.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński
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1) projekt uchwały nr 59/2020 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu w trybie
bezprzetargowym  na  okres  do  10  lat  na  terenie  miasta  Środa  Śląska,  przedstawiła
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Wioletta Borkowska.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk  poinformował,  że  ww. projekt
uchwały  stałe  komisje  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  zaopiniowały  pozytywnie.  Po  czym
otworzył dyskusję w punkcie.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk poddał pod imienne głosowanie ww. projekt uchwały.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła  uchwałę nr XXVII/280/20 w sprawie wyrażenia zgody
na  wydzierżawienie  gruntu  w  trybie  bezprzetargowym  na  okres  do  10  lat  na  terenie  miasta
Środa Śląska, która stanowi załącznik     nr     2  , do niniejszego protokołu.

2) projekt uchwały nr 60/2020 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu w trybie
bezprzetargowym  na  okres  do  10  lat  na  terenie  gminy  Środa  Śląska,  przedstawiła
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Wioletta Borkowska.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk  poinformował,  że  ww. projekt
uchwały  stałe  komisje  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  zaopiniowały  pozytywnie.  Po  czym
otworzył dyskusję w punkcie.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk poddał pod imienne głosowanie ww. projekt uchwały.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0
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Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła  uchwałę nr XXVII/281/20 w sprawie wyrażenia zgody
na  wydzierżawienie  gruntu  w  trybie  bezprzetargowym  na  okres  do  10  lat  na  terenie  gminy
Środa Śląska, która stanowi załącznik     nr     3  , do niniejszego protokołu.

3) projekt uchwały nr 61/2020 – w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie gruntu w trybie
bezprzetargowym  na  okres  do  10  lat  na  terenie  gminy  Środa  Śląska,  przedstawiła
Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Wioletta Borkowska.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk  poinformował,  że  ww. projekt
uchwały  stałe  komisje  Rady  Miejskiej  w  Środzie  Śląskiej  zaopiniowały  pozytywnie.  Po  czym
otworzył dyskusję w punkcie.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk poddał pod imienne głosowanie ww. projekt uchwały.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński
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Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła  uchwałę nr XXVII/282/20 w sprawie wyrażenia zgody
na  wydzierżawienie  gruntu  w  trybie  bezprzetargowym  na  okres  do  10  lat  na  terenie  gminy
Środa Śląska, która stanowi załącznik     nr     4  , do niniejszego protokołu.

4) projekt uchwały nr 62/2020 – II wersja - w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2020 rok,
przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Wioletta Borkowska.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk  poinformował,  że  II  wersję
ww. projektu uchwały stałe komisje Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej zaopiniowały pozytywnie.
Po czym otworzył dyskusję w punkcie.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk poddał pod imienne głosowanie II wersję ww. projektu uchwały.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła  uchwałę nr XXVII/283/20 w sprawie zmiany uchwały
budżetowej na 2020 rok, która stanowi załącznik     nr     5  , do niniejszego protokołu.

5) projekt uchwały nr 63/2020 – w sprawie nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Środa Śląska”,
przedstawiła Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej Wioletta Borkowska.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej  Mieczysław Łabatczyk  poinformował,  że  stałe  komisje
Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej zaopiniowały pozytywnie wniosek o nadanie tytułu „Zasłużony
dla Gminy Środa Śląska” dla Księdza mgr. Wiesława Pindla SDB Proboszcza rzymskokatolickiej
parafii pw. św. Andrzeja Apostoła w Środzie Śląskiej. Po czym otworzył dyskusję w punkcie.
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Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk poddał pod imienne głosowanie ww. projekt uchwały.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

Rada Miejska w Środzie Śląskiej  podjęła  uchwałę nr XXVII/284/20 w sprawie nadania tytułu
„Zasłużony dla Gminy Środa Śląska”, która stanowi załącznik     nr     6  , do niniejszego protokołu.

AD.5. Rozpatrzenie  petycji  z  dnia  15  kwietnia   2020  r.  dotyczącej  podjęcia  uchwały
w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem.  

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk  otworzył  punkt  obrad
i poinformował, że w dniu 23 kwietnia 2020 roku wpłynęła petycja dotycząca podjęcia uchwały
w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem. Po czym poprosił Panią Joannę
Wasylkowską Przewodniczącą Komisji Skarg Wniosków i Petycji o przedstawienie sprawozdania
z posiedzenia Komisji, na którym była rozpatrywana powyższa petycja i o przedstawienie opinii
Komisji w tym temacie.

Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji  Joanna  Wasylkowska:   Panie
Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Państwo, w dniu 15 kwietnia 2020 roku do Rady
Miejskiej w Środzie Śląskiej wniesiono petycję dotyczącą podjęcia uchwały w sprawie ochrony
zdrowia mieszkańców przed elektroskażeniem, analiza złożonej petycji wykazała iż nie spełnia ona
wymogów określonych w art. 4 ust. 2 pkt wyżej wymienionej ustawy tu jest: nie zostało wskazane
miejsce zamieszkania albo siedziba podmiotu wnoszącego petycją, natomiast zgodnie z brzmieniem
art. 7 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 roku o petycjach, jeżeli petycja nie spełnia wymogów o
których  mowa  w  art.  4  ust.  2  pkt  1  lub  2  pozostawia  się  ją  bez  rozpatrzenia.  W związku  z
powyższym przedmiotową petycję pozostawia się bez rozpatrzenia.
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Następnie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk poprosił
Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Wiolettę Borkowską o przedstawienie - projektu uchwały
nr  64/2020  –  w  sprawie  pozostawienia  bez  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  podjęcia  uchwały
w sprawie  ochrony  zdrowia  mieszkańców przed  elektroskażeniem.  Po  czym otworzył  dyskusję
w punkcie.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk poddał pod imienne głosowanie ww. projekt uchwały.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

Rada Miejska w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę nr XXVII/285/20 w sprawie pozostawienia bez
rozpatrzenia petycji dotyczącej podjęcia uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed
elektroskażeniem, która stanowi załącznik     nr     7  , do niniejszego protokołu.

AD.6. Interpelacje i zapytania.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk  otworzył  dyskusję  w punkcie  i
zapytał, czy ktoś z radnych chce złożyć interpelację lub zapytanie?

Następnie głos w dyskusji zabrali:

Radny Paweł Rosenbeiger:    Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, chciałem
złożyć zapytanie na piśmie, odczytam treść: „Burmistrz Środy Śląskiej Adam Ruciński. Działając
na  podstawie art.  24 ust.  5  i  6  ustawy z dnia  8 marca  1990 r.  o  samorządzie  gminnym (tekst
jednolity Dz.U. 2019 poz. 506) składam zapytanie w celu uzyskania informacji o konkretnym stanie
faktycznym: Czy Burmistrz Środy Śląskiej jako organ prowadzący szkoły podstawowe na terenie
gminy  Środa  Śląska  wydał  polecenie  dyrektorom  zmniejszenia  oddziałów  (klas)  w  Szkołach
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Podstawowych? W przypadku podjęcia takich kroków ze strony Burmistrza, Dyrektora ZOPO lub
któregoś  z  dyrektorów  szkół,  czym  były  one  spowodowane?  Czy  zmniejszenie  oddziałów
szkolnych spowodowane jest wprowadzeniem oszczędności w oświacie? Dlaczego w przypadku
planowanego zmniejszenia oddziałów szkolnych nie byli o tym informowani członkowie Komisji
Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Bezpieczeństwa Publicznego? Pytanie uzasadniam tym, że w
ostatnich dniach skontaktowali się ze mną rodzice dzieci uczęszczających do szkół podstawowych i
z niezadowoleniem poinformowali, że w rocznikach ich dzieci likwidowane są klasy, a dzieci od 1
września 2020 roku mają być przeniesione do innych równorzędnych klas. Zdziwienie rodziców
jest tym większe, że w dobie pandemii, która trwa - a skutki jej zapewne odczuwalne będą przez
kolejne miesiące, a może nawet i lata - zamiast w klasach utrzymywać mniejsze ilości dzieci, aby w
razie zagrożenia była możliwość ich łatwiejszego rozdzielenia, dzieci będą w klasach liczniejszych.
Zaniepokojeni  rodzice  twierdzą,  że  reorganizacja  klas  dotyczyć  ma  także  klas  pierwszych,  po
niespełna roku od kiedy dzieci przyszły po raz pierwszy do szkoły (zmiana nauczyciela, zmiana
kolegów i koleżanek)”. Na Pana ręce składam zapytanie. 

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  punkcie  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk zamknął punkt obrad.

AD.7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Środy Śląskiej w okresie między sesjami.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Mieczysław Łabatczyk  przypomniał, że Radni otrzymali
powyższe sprawozdanie i poprosił o zadawanie pytań. Następnie otworzył dyskusję w punkcie. 

Następnie głos w dyskusji zabrali:

Radny Paweł Rosenbaiger:    Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Szanowni Radni, pytanie
dotyczy inwestycji drogi Ciechów – Ogrodnica, czy to, że nie została dokończona tam droga to stoi
po winie Gminy, czy w związku z tym będą jakieś konsekwencje finansowe, o które być może
wystąpić firma, która to wykonuje, bo w sprawdzaniu jest, że na 77% wykonana inwestycja a jest
jakby zawieszona z różnych tam powodów, wymienione są te powody, między innymi wycinka
drzew. Kto zawinił, że ta inwestycja nie został jeszcze dokończona i jeżeli tak to kiedy to będzie
zrealizowane?

Burmistrz Środy Śląskiej Adam Ruciński:    Panie Przewodniczący, Panie i  Panowie Radni,
Szanowni Państwo, nie ma Pana Kierownika Ireneusza Fury, ani Pana inżyniera Draznego, żeby
szczegółowo odpowiedzieć na te kwestie dotyczące i projektu i prac budowlanych. Ja oczywiście
mam sporo  wiedzy,  ale  niepełną  wiedzę  na  temat  kwestii  dotyczących  tych  elementów,  które
wstrzymują roboty, bo de facto są roboty wstrzymane do czasu skorygowania pewnych kwestii,
które na etapie projektowym nie były dookreślone, o tak powiem, albo nie zostały określone, bo też
z winne projektanta, bo wiecie Państwo, jak się projektuje a się nie jedzie w teren to się projektuje
na podstawie mapy a potem różne rzeczy zaskakują w terenie i  tutaj  to jest  projekt techniczny
bodajże z 2015, 2016 roku, bo wówczas zgłaszaliśmy ten projekt do Programu Rozwoju Obszarów
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Wiejskich i wówczas on nie przeszedł, bo miał za mało punktów, bodajże 2 punkty miał za mało,
natomiast wtedy kto inny był Kierownikiem Wydziału Inwestycji i kto inny nadzorował niż w tej
chwili i w tej chwili Pan Kierownik Fura tym się zajmuje, teraz Pan Drazny wsparł. Mówiąc krótko,
żeby to dobrze ująć, jak już wszystkie kwestie dotyczące tych projektowych kwestii terenowych
zostaną rozstrzygnięte, to wtedy firma przystąpi do dokończenia zarówno od strony Ogrodniczy, jak
i od strony Ciechowa, bo dzisiaj sytuacja wygląda tak, że mogliby od tej Ogrodnicy już dokończyć
tę drogę, ale nie będą tylko kończyć do Ogrodniczy a potem znowu ściągać sprzęt i za miesiąc
przywozić z powrotem, bo Ciechów wtedy kończyć,  dlatego na dwóch odcinkach te  roboty są
zawieszone.  Co do kwestii  finansowych to  jest  zawsze  zgodnie  z  kontraktem,  jeżeli  są  roboty
dodatkowe, czy roboty uzupełniające to one są rozliczane zgodnie z kontraktem tutaj mamy roboty
dodatkowe, bo projekt pewnych rzeczy nie przewidział, mamy też roboty uzupełniające w ogóle też
wprowadziliśmy, czy ja wprowadziłem to była moja inicjatywa, nowu w postaci tego, że w samej
Ogrodnicy wydłużymy ten odcinek na którym będzie położenie nowego asfaltu, bo uważam, że jest
czas ku temu i jest możliwość, żeby dociągnąć ten asfalt nowy do mostku za świetlicą i do granicy
tam  jest  takie  rozwidlenie,  jak  się  zjeżdża  z  Ciechowa  do  granicy  działki  tej  świetlicowej.
Natomiast, żeby to zrobić, żeby tam dociągnąć to musi Spółka Średzka Woda wykonać odcinki
kanalizacji, nie ma ich dużo, kilka studni i kilkadziesiąt metrów łącznie tych kanałów, które tam w
ziemi będą zakopane i Spółka potrzebuje na to około 30, 40 dni i to ma zrobić Spółka we własnym
zakresie, czyli mówiąc krótko, pewna część kanalizacji sanitarnej, która nie była planowana w roku
2020 do wykonania,  będzie wykonana i za to zapłaci Spółka Średzka Woda zgodnie ze swoim
planem finansowym i to umożliwi zwiększenie już tak naprawdę tego asfaltu tam na tych 30, 40
metrach w prawo i w lewo. Od strony Ciechowa sytuacja jest trochę bardziej skomplikowana, bo
tam trzeba jeszcze, już jest de facto przeprojektowana, kwestia tylko tytułów prawnych do gruntu,
mamy już tytuł prawny do gruntu, tam jest to zawężenie, chodzi o zawężenie. Natomiast ja powiem
tak, rzeczywiście nigdy nie jest dobrze, jeżeli coś się przedłuża, natomiast tutaj mamy bezpieczny
czas w tym Programie Funduszu Dróg Samorządowych, bo 2 lat tak naprawdę i 2019 końcówka, bo
wtedy trzeba było zacząć roboty, myśmy gonili na gwałt dlatego, że trzeba było zacząć roboty w
tamtym roku, wydać chociażby złotówkę i wydaliśmy pewną kwotę i tym samym wpisaliśmy się w
tę umowę z Wojewodą. Natomiast okres realizacji to 2020 rok, więc mamy jeszcze czas. Dobre w
tym wszystkim jest to, że ta droga kosztuje znacznie, znacznie mniej niż ona była wyceniona, bo
przypomnę kosztorys inwestorski był na ponad półtora milimola, chyba milion pięćset trzydzieści,
coś na tym poziomie a w przetargu zeszło poniżej miliona, czyli mamy pięćset tysięcy oszczędności
zarówno po środkach własnych, jak i po środkach tych z Funduszu Dróg Samorządowych, więc
mamy tak naprawdę tę  drogę robioną,  jak ona zostanie  wykonana,  będą roboty,  mówię roboty
dodatkowe i zwiększenie kwoty musi wystąpić, bo taka jest po prostu obiektywna potrzeba, ale tak
czy inaczej zmieścimy się w kwocie zdecydowanie poniżej tej kwoty, która była przygotowywana
do Funduszu Dróg Samorządowych, tak jak mówiłem półtora miliona złotych. Powiedziałem dużo
aczkolwiek  nie  mówię  szczegółów dlatego,  że  same szczegóły  zna  Pan Kierownik  Fura  i  Pan
Drazny, który de facto się tym zajmuje może nie na co dzień, ale na pewno w taki sposób, żeby to
monitorować. Firma czeka na sygnał, jak będzie mogła wejść zarówno na front robót od Ogrodnicy
po tej kanalizacji jeszcze, czyli na początku lipca, bo jeżeli mierzyć ten czas, że trzeba 30, 40 dni to
na początku lipca, gdzieś w pierwszej dekadzie, pierwszej połowie Spółka Średzka Woda ogłosi, że
my wykonaliśmy kanalizację,  więc  można  wchodzić  na  roboty,  jeżeli  te  wszystkie  kwestie  od
Ciechowa  się  wtedy  sprzęgną  to  powinno  być  w  lipcu  dokańczane,  zarówno  z  tej  strony  od
Ogrodniczy, jak i z drugiej strony od Ciechowa. Generalnie uważam, że nam się udało, udało nam
się w sensie takiego szczęścia w tym Funduszu Dróg Samorządowych w 2019 roku, bo gdybyśmy
wówczas nie zgłosili tego projektu, kiedy było dużo pieniędzy, bo przed wyborami 2019 roku było
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naprawdę dużo pieniędzy,  samorządy nie  były  przygotowane,  myśmy zgłosili  5  wniosków a  3
uzyskały dofinansowanie. Uzyskały dofinansowanie dlatego, że przy mniejszej ilości wniosków i
przy  większej  puli  pieniężnej,  pieniądze  otrzymywały  także  drogi,  które  nie  były  tak,  bym
powiedział,  wysoko  punktowane  obiektywnie  a  ta  droga  skoro  odpadła  w Programie  Rozwoju
Obszarów Wiejskich,  bo  miała  za  mało  punktów,  to  również  mogła  odpaść  w Funduszu  Dróg
Samorządowych,  ale  że  była  mniejsza  konkurencja  to  nam  się  udało  po  prostu  pozyskać  te
pieniądze, to był chyba jedyny możliwy moment pozyskania pieniędzy na tę drogę, te 50%, bo
Wojewoda  zwiększył  się  z  40% do  50% dofinansowania,  bo  właśnie  była  nadwyżka  środków
niewykorzystanych, także generalnie będziemy zadowoleni wtedy, kiedy pojedziemy tą drogą od
początku do końca, ale ja na dziś jestem zadowolony, bo innej możliwości nie było niż ten Fundusz
Dróg Samorządowych a wiecie jak to jest, często jest tak, że dysponuje się pewnym projektem i on
jest  niedoskonały,  ale  z  drugiej  strony,  jeżeli  ten  projekt  jest  to  trzeba  go  zgłosić,  mimo tych
niedoskonałości i zgłosiliśmy go w kwietniu 2019 roku. Natomiast dzisiaj musimy pewne rzeczy
poprawiać i to jest ten może trudniejszy element, ale całokształt jest uważam bardzo dobry i ta
droga będzie naprawdę służyć.

Wobec  braku  chętnych  do  zabrania  głosu  w  dyskusji  Wiceprzewodniczący  Rady  Miejskiej
Mieczysław Łabatczyk zamknął dyskusję w punkcie.  Następnie podał pod imienne głosowanie
„Sprawozdanie  z działalności  Burmistrza  Środy  Śląskiej  w  okresie  od  16  kwietnia  2020  roku
do 15 maja 2020 roku”, które zostało przyjęte przez radnych.
Wynik głosowania (udział w głosowaniu wzięło 14 radnych):
za - 14
przeciw - 0
wstrzymało się - 0

Wyniki imienne:
ZA (14)
Wioletta Borkowska, Jarosław Czyrniański, Arkadiusz Gruszczyński, Arkadiusz Hibner, Zdzisław 
Kruszelnicki, Arkadiusz Lisiecki, Mieczysław Łabatczyk, Leszek Maciejewski, Grażyna 
Ostrówka, Paweł Rosenbeiger, Stanisław Sendyka, Mirosław Skóra, Zbigniew Sozański, Joanna 
Wasylkowska

NIEOBECNI (1)
Jerzy Kryciński

AD.8. Wolne wnioski i informacje.

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Mieczysław Łabatczyk otworzył dyskusję w punkcie.
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Następnie głos w dyskusji zabrali:

Burmistrz Środy Śląskiej Adam Ruciński:      Szanowny Panie Przewodniczący, Panie i Panowie
Radni, wszyscy samorządowcy, którzy czują się samorządowcami odkąd samorząd w Polsce zyskał
wysokie miano, samodzielność i tak naprawdę wysoką użyteczność dla mieszkańców, mówię tak
tytułem  wstępu,  bo  dzisiaj  mamy  trzydziestą  rocznicę,  bardzo  ważnego  wydarzenia  w  roku
dziewięćdziesiątym a mianowicie pierwszych wolnych wyborów samorządowych. 27 maja 1990
roku nastąpił ten historyczny moment w którym mieszkańcy mogli wybrać wówczas radnych rad
gmin, rad miejskich i skorzystali z tego dzięki temu wiele, bardzo wiele małych ojczyzn właśnie
gmin,  miast,  osiedli,  wiosek  zyskało  swoich  gospodarzy  w  rozumieniu  radnych  wybranych  w
demokratycznych wolnych wyborach w nowej Polsce po 1989 roku i również w naszej Gminie
Środa  Śląska  niezmienionym,  można  powiedzieć,  terytorium takie  wybory  się  odbyły  i  trzeba
dzisiaj kilka słów na ten temat powiedzieć i też powiedzieć kto wówczas przed tymi trzydziestoma
laty  był  w  tej  Radzie  wówczas  Miasta  i  Gminy  I  kadencji,  bo  to  są  osoby,  które  na  fali
demokratyzacji z jednej strony tego pluralizmu, który się wówczas pojawił, wzięły sprawy w swoje
ręce i  przeszły demokratyczną procedurę weryfikacji,  zaufania wyborczego przez mieszkańców.
Może ja wymienię, bo to jest naprawdę grupa osób, tak naprawdę w całości, jako pewne gremium,
wówczas  było 24 radnych,  czyli  znacznie więcej  niż  obecnie,  ale  jest  to  grupa tych  radnych I
kadencji in gremium zasłużonych dla naszej Gminy, dla naszego miasta, nie wszyscy doczekali do
dzisiaj, części już z nami nie ma, ale warto ich wszystkich wymienić z imienia z nazwiska, bo tak
jak powiedziałem, zasłużyli się, alfabetycznie, Rada Gminy i Miasta w Środzie Śląskiej I kadencji
1990-1994:  Jan Chabraszewski, Waldemar Choma, Jerzy Fink, Zbigniew Hellon świętej pamięci,
Franciszek Honc, Maria Janowicz, Marian Jędrzejczak świętej pamięci, Bolesław Karnas to już o
tej  postaci  mówiliśmy  5  lat  temu  w  25-lecie  samorządu,  Jemu  jako  Przewodniczącemu  też,
samorządowcowi z krwi i kości została poświęcona ulica Jego imienia, Henryk Kozłowski, Tadeusz
Kudryński,  Franciszek  Kuriata,  Karol  Kuriata  niestety  świętej  pamięci,  Henryk  Marcjan,  Jerzy
Milejski,  Piotr  Pastuch,  Lechosław  Rutkowski  niestety  z  nami  Go  nie  ma,  Zbigniew  Solicki,
Grzegorz Stępniak, Krystyna Szweda, Zdzisław Śloderbach, Alicja Tomczak-Mor, Andrzej Wróbel,
Stanisław Wypych też niestety odszedł  i  Pan Henryk Ziobro,  to jest  tych 24, którzy zaczynali.
Państwo dzisiaj  kontynuujecie,  kreujecie, tworzycie rozwój tej  Gminy Środa Śląska, ale ktoś te
podwaliny podkładał, tamte czasy były, jak byłem młodym człowiekiem, więc wielu postaci nie
miałem też możliwości poznać osobiście, ale tamte czasy były inne, to było w nich dobre były
takimi czasami samorządności wolnej, wiele można było zrobić bez takich, nazwijmy to gorsetów,
gorsetów, ograniczeń prawnych, strukturalnych, których wówczas nie było. Dzisiaj samorząd po
tych 30 latach jest naprawdę zupełnie inny, o wiele, wiele, wiele trudniejszy, najeżony pułapkami,
wpływami  też  centralizmu  pewnego,  który  się  gdzieś  ujawnia  i  nie  pomaga  samorządom,  ale
wówczas przed tymi 30-laty to było takie właśnie entuzjastyczne, jeszcze bardziej entuzjastyczne
niż dzisiaj, to trzeba docenić i pochwalić, bo potem po 27 maja 1990 różne były koleje, perypetie,
tym pierwszym Burmistrzem, który też został przez tę Radę, przez tych 24 radnych wybrany, był
Pan Lucjan Klim i wtedy tak naprawdę ta Środa Śląska, ta nasza Gmina dostała takiego motoru
napędowego,  motoru  napędowego  pierwsze  inwestycje,  one  były  takie  właśnie  markowe,
sztandarowe, ta fabryka tutaj Coca-Coli,  która dzisiaj przysparza może nam więcej kłopotów to
miejsce, ale wtedy w tych latach 90 to był wielki wyróżnik naszej Gminy, naszego miasta i trzeba
tych ludzi docenić, podziękować, oczywiście nie tylko tym pierwszym, tym pierwszym najbardziej,
bo początki są zawsze najtrudniejsze, ale wszystkim samorządowcom Miasta i Gminy Środa Śląska
na  przestrzeni  lat  1990  do  dzisiaj,  czyli  Państwu  Radnym oczywiście  też,  jak  najbardziej  też,
wszystkim  burmistrzom  od  Pana  Lucjana  Klima  poprzez  Pana  Antoniego  Biszczaka,  Pana
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Zbigniewa  Berezowskiego,  Pana  Bogusława  Krasuckiego  również.  Wielkie  słowa  uznania,
szacunku i takiej doceny za ten ogromny wkład przez te 30 lat, takim symbolem tej pracy wielu
naszych samorządowców jest ta nagroda, którą w tamtym roku otrzymała Gmina Środa Śląska Orła
Polskiego Samorządu „30 lat Wolności RP”, 30 lat minęło i to jest też jeden z naszych symboli.
Nasze symbole są  rozsiane po terenie  naszej  Gminy,  naszego miasta  to  wszystko co udało się
zrobić, wybudować, poprawić jakość życia naszych mieszkańców, to wspólne dzieło, wielkie dzieło
30-u lat też jest w umysłach naszych mieszkańców tych, którzy cały czas żyją, tych którzy niestety
odeszli,  w głowach,  w sercach,  to  jest  naprawdę,  samorząd to  jest  wielkie  osiągnięcie  polskiej
demokracji  i  tutaj  na  terenie  naszej  Gminy,  mimo  tych  perypetii,  mimo  tych  momentalnych
kryzysów jakie  były to  całokształt  jest  naprawdę budzi  dumę,  budzi  satysfakcję,  budzi  podziw
sąsiadów bliższych, czy dalszych. Oczywiście nie jesteśmy jedyni, którzy tak mocno wykorzystali
ten okres, są sąsiedzi jest wiele samorządów, które bardzo dobrze wykorzystało ten czas 30-stu lat,
my jesteśmy w tym gronie, te nagrody, nasza pozycja w rankingach różnego typu o tym świadczy,
dlatego chciałem jako Burmistrz, który ma wielką przyjemność, satysfakcję w tym 30 roku pełnić tę
funkcję,  stać  na  czele  naszego  samorządu,  wyrazić  słowa  wielkiego  uznania  i  ogromne
podziękowania,  ukłony dla  wszystkich  samorządowców, którzy  przez  te  30 lat  pracowali  na to
wspólne, nasze lokalne dzieło, oczywiście trzeba mówić szeroko to nie jest kwestia tylko radnych
wielu kadencji, wielu radnych pełniło funkcję przez wiele kadencji i są też tacy tutaj na sali, nie ma
nikogo z roku dziewięćdziesiątego wybranego, ale są nieco później wybrani i każdy jakąś miał tą
swoją cegiełkę, to są oczywiście wszyscy pracownicy samorządowi, którzy od dziewięćdziesiątego
roku pracowali w Urzędzie Miasta i Gminy Środa Śląska, są to też sołtysi, bo to też jest w szerokim
ujęciu grono samorządowców, którzy z kolei ta właśnie we wspólnotach lokalnych, wioskowych
często byli nie tylko przekaźnikiem tego, ale takim weryfikatorem, takim gronem wspierającym
rady sołeckie, wiele, wiele osób, które przyczyniło się, także wielkie słowa uznania, podziękowania
dla tych osób zasłużonych i życzenia. Życzenia kierowane do Państwa, do Państwa jako aktualnych
samorządowców tego, żeby dało się wspólnie mimo różnic czasami zdań nakręcać i rozwój naszej
Gminy i bogactwo naszej Gminy i zamożność naszych mieszkańców, Ich poziom satysfakcji, ale
też pewną pokorę wobec rzeczywistości,  bo łatwo się mówi o pewnych protestach, o petycjach
tylko trzeba umieć spojrzeć z wielu punktów widzenia, trzeba też umieć wytłumaczyć. Dzisiaj była
dyskusja  na komisji  o  tym,  że  tak  czasami  może brakuje  takiej  asertywności,  rozumianej  jako
pewien  obiektywizm  i  pewna  zdolność  do  wytłumaczenia  mieszkańcom  pewnych  ograniczeń,
pewnych  okoliczności  obiektywnych.  Życzę  Wam tego  drodzy  samorządowcy  Miasta  i  Gminy
Środa  Śląska,  Ziemi  Średzkiej,  bo  to  jest  w  naszym wspólnym interesie  i  Was  jako  radnych,
samorządowców i  mieszkańców i  też  osób  stojących  na  czele  tak  jak  burmistrz,  bo  jeżeli  ten
obiektywny przekaz będzie się przebijał  do świadomości mieszkańców to będzie lepiej nam się
zarządzać,  lepiej  będzie  uzasadniać  decyzje,  czasami  trudne,  czasami bardziej,  nie  chcę mówić
kontrowersyjne, ale takie decyzje, które wymagają większego wysiłku w ich wypracowaniu tak jak
na przykład budowa szkoły, czy budowa inkubatora, czy jeszcze wiele innych rzeczy, także życzę
Wam satysfakcji, życzę Wam zdrowia, siły do tego odporności i wszystkim, którzy gdzieś są w tym
świecie samorządowym, bo to jest trudny świat, coraz trudniejszy i to trzeba też wziąć poprawkę na
to, nie jest idealny, jest trudniejszy, jest ryzykowny, ale taki jest i w nim funkcjonujemy. Życzę w
tym  świecie  właśnie  prowadzenia  i  godnej  doceny,  bo  docena  to  jest  z  jednej  strony  docena
otoczenia wokół, każdy ma przecież rodzinę, każdy ma znajomych, styka się z różnymi opiniami
krytycznymi mniej, bardziej, czasami jest bardziej wspierany, czasami mniej wspierany w tej swojej
trudnej  misji  samorządowej,  która  wymaga rzeczywiście  czasami  konfrontacji  z  mieszkańcami,
czasami spełniania życzeń a czasami powiedzenia wprost, że tego się nie da zrobić albo tego się nie
da zrobić dzisiaj, jutro, pojutrze, więc życzę Wam tego miksu, tych wszystkich wartości, które Was
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będą nie tylko budować, ale utrwalać, że jesteście właściwymi osobami na właściwym miejscu, nie
macie kompleksów, ale potraficie też nie tylko rozmawiać, ale wypracowywać najlepsze decyzje
samorządowe  tutaj  na  poziomie  lokalnym.  Prosiłbym  teraz  Pana  Sekretarza  Marcina
Nowakowskiego tutaj do mnie, bo uczczenie takiego dnia trzydziestolecia w okresie pandemii nie
sposób zrobić tego w takim wymiarze w jakim mieliśmy 25-lecie. Ja przypomnę była tutaj prawie
pełna sala, były osobistości, były autorytety, była mowa o pewnych wizjach, były uchwały, były
elementy rozrywki na stadionie koncerty i to było wszystko piękne, tylko dzisiaj świat pandemii nie
daje nam takich możliwości, ale jakoś to trzeba też uczcić i mamy dla Państwa, mówię mamy, bo
mówię to w imieniu Gminy Środa Śląska i Pan Marcin będzie tutaj wręczał wszystkim tym radnym,
którzy są na sali,  bo innych tutaj  nie ma, oczywiście prezent,  okolicznościowy prezent,  on jest
prezydentem, który powinien rozwijać, skłaniać do refleksji i budować punkt odniesienia do tego co
jest a do tego co powinno być, bo to jest Szanowni Państwo książka pozycja literaturowa autorstwa
Pani profesor Ireny Lipowicz o tytule „Samorząd terytorialny XXI wieku”, bo samorząd gminny też
jest samorządem terytorialnym, więc taki prezent w imieniu Gminy Środa Śląska mamy dla tutaj
obecnych  samorządowców,  niech  to  będzie  dla  Państwa  przyczynkiem  do  przyszłości  mądrej
dyskusji, takiego dialogu na argumenty, ale przy takim podejściu, że trzymamy się racji, w które
wierzymy, więc taka pozycja i niech ten nasz samorząd Miasta i Gminy Środa Śląska będzie jak
najbliżej tego modelu samorządu XXI wieku, bo już jesteśmy w zasadzie w trzeciej dekadzie tego
XXI wieku, z takim przesłaniem Pan Marcin Nowakowski Sekretarz Gminy będzie tutaj te prezenty
wręczał a potem jeszcze coś na końcu powiem. 

Wobec powyższego Pan Marcin Nowakowski Sekretarz Gminy Środy Śląskiej wręczył książkę
pt.  „Samorząd  terytorialny  XXI  wieku”  autorstwa  Ireny  Lipowicz  radnym  Rady  Miejskie
w Środzie Ślaskiej:
Pani Wioletcie Borkowskiej
Panu Jarosławowi Czyrniańskiemu  
Panu Arkadiuszowi Gruszczyńskiemu  
Panu Arkadiuszowi Hibnerowi
Panu Zdzisławowi Kruszelnickiemu  
Panu Arkadiuszowi Lisieckiemu  
Panu Mieczysławowi Łabatczykowi
Panu Leszkowi Maciejewskiemu
Pani Grażynie Ostrówce 
Panu Pawłowi Rosenbeigerowi 
Panu Stanisławowi Sendyce
Panu Mirosławowi Skórze
Panu Zbigniewowi Sozańskiemu
Pani Joannie Wasylkowskiej
oraz 
Panu Adamowi Rucińskiemu Burmistrzowi Środy Śląskiej 
Panu Radosławowi Śliwie Skarbnikowi Gminy Środa Śląska

Następnie  Sekretarz  Gminy  Środa  Śląska  Marcin  Nowakowski  dodał,  że  również  taka
publikacja jest przygotowana i będzie przy najbliższej okazji wręczona nieobecnemu Panu Jerzemu
Krycińskiemu Przewodniczącemu Rady Miejskiej w Środzie Śląskiej.        
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Burmistrz Środy Śląskiej Adam Ruciński:    Szanowni Państwo, jeszcze są na sali dwie osoby, co
najmniej  dwie  osoby,  które  powinny taką  również  nagrodę,  prezent  motywujący otrzymać Pan
Sekretarz  Marcin  Nowakowski,  który  w  samorządzie  terytorialnym  jest  od  2005  roku  Urząd
Marszałkowski, miasto Kłodzko, teraz miasto i gmina Środa Śląska, to jest człowiek, który wnosi
coraz więcej  w ten nasz samorządowy tryb pracy, realizacji  zadań i  to co po raz kolejny chcę
podkreślić, bo mówiłem to w latach poprzednich, nie bał się podejmować trudnych wyzwań na
funkcji p.o. Zastępcy Burmistrza, kiedy były w Gminie Środa Śląska takie trudniejsze czasy, jeżeli
chodzi  o  zarządzanie  i  jeszcze  raz  za  to  dziękuję  wręczając  ten  prezent,  życząc  cały  czas
nieustającej motywacji i chęci do osiągania jeszcze wyższych celów, nie tylko co do stanowisk, ale
także  coraz  większej  jakości  tej  wartości  dodanej  pracy  w  samorządzie,  bo  ma  Pan  ku  temu
predyspozycje i ten stoicki spokój, którego mi czasami zaczyna brakować, ale myślę, że go nie
stracę w taki sposób, żeby nie móc realizować zadań na najwyższym poziomie motywacji. I jeszcze
jest jedna osoba co prawda nie wiem samorządowiec Pan Dyrektor Krzysztof Peryga Oświaty, który
nigdy nie był radnym a może kiedyś myślał o tym, żeby być, ale jest z nami prawie 30 lat, więc
Panu  też  się  ta  nagroda  należy,  bo  tyle  lat  w  oświacie  samorządowej  to  też  nie  jest  można
powiedzieć i przypadek, ale też jest to taki wyróżnik więc do emerytury życzę powodzenia i tutaj ta
publikacja od Gminy Środa Śląska.

Po czym Burmistrz Środy Śląskiej Adam Ruciński  wręczył książkę pt. „Samorząd terytorialny
XXI  wieku”  autorstwa  Ireny  Lipowicz  Panu  Krzysztofowi  Perydze  Dyrektorowi  Zespołu
Obsługi Placówek Oświatowych w Środzie Śląskiej. 

Burmistrz Środy Śląskiej Adam Ruciński:     Szanowni Państwo Radni, oczywiście chciałoby się
więcej świętować, ale nie można, po prostu nie można. Mieliśmy tutaj bardzo ambitne plany uczcić
to jeszcze dzisiaj w taki może mniej oficjalny sposób, niestety wszystkie reżimy sanitarne nam to
nie umożliwiły w każdym miejscu, że tak się wyrażę, ale obiecuję, deklaruję, że co się odwlecze to
nie uciecze i w pierwszym możliwym, sensownym terminie wszyscy tutaj samorządowcy Ziemi
Średzkiej  aktualnej  kadencji  będziemy  mogli  wspólnie  razem,  bo  w  takim  gronie  warto
poświętować  i  tak  chociaż  symbolicznie  w  mniej  oficjalny  sposób  uczcić,  w  sposób  taki
bezpośredni  ten  dzień  trzydziestolecie  samorządu  terytorialnego,  samorządu  gminnego  to  Wam
obiecuję, z tego się wywiążę niech tylko nam władze centralne i rzeczywistość jaka jest wokół nas
to umożliwią i myślę, że to też jest warte i gdzieś tam może i zakoduje się w Państwa pamięci, jak
już do tego dojdzie do tego miłego spotkania, ale też będzie, bo nam tego zauważyłem np. Pan
Przewodniczący  Mieczysław  Łabatczyk  często  na  to  zwraca  uwagę  brakuje  nam takich  mniej
formalnych spotkań w różnych miejscach, bo to też jest element funkcjonowania samorządu i racja,
że ten element też jest ważny to też proszę przyjąć jako obietnicę, deklarację do zrealizowania nie
tylko  dopowiedzenia  w  takim  właśnie  kontekście,  jeszcze  raz  chylę  czoła  jako  jeden  z
samorządowców  Ziemi  Średzkiej  przed  wszystkimi  samorządowcami,  przed  szeroką  rodziną
samorządową za to co nam się udało przez te 30 lat osiągnąć a jeszcze raz podkreślam, bo lubię to
robić ten Orzeł Polskiego Samorządu jako Gmina 30-lecia Wolności jest jednym z tego dowodów,
jeszcze raz dziękuję bardzo.
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W  iceprzewodniczący  Rady  Miejskiej  Mieczysław  Łabatczyk:     dziękuję  Panie  Burmistrzu,
dziękuję wszystkim radnym tym którzy są dzisiaj na sali, tym którzy tak jak było wymienione byli I
kadencji kładli podwaliny pod nową demokrację, pod nowy samorząd, to były ciężkie czasy dla
wszystkich,  wszyscy  się  uczyli,  tak  samo  jak  i  na  czele  z  Burmistrzem,  Zastępcą  Burmistrza
pierwszego, całą radą a pierwsza rada była liczna, to 24 osobowa rada, ale to był trudny czas po
okresie  transformacji  gospodarczej,  te  osoby  dały  radę  i  wprowadziły  nowe  rozdania  w
samorządzie, w gminach, w wioskach, w miastach i takim przykładem pierwszym, który tutaj był
wymieniony to należy sobie przypomnieć ten 1991, 1992 rok nie pamiętam dokładnie, jak weszła
pierwsza inwestycja do naszego miasta, jak się miasto z tą firmą zmieniło wizerunkowo, pierwszy
chodnik zrobiony w dziewięćdziesiątych latach z tzw. puzzli, pierwszej elewacje na Placu Wolności
odmalowane,  to  był  początek  zmian  gospodarczych,  zmian  kapitałowych,  znam  finansowych.
Dziękuję wszystkim, dziękuję bardzo.

Radny Stanisław Sendyka:   na początku można tylko podziękować, że Burmistrz był łaskaw
pamiętać i dobrze, że taki jubileusz jest, bo to jest ważne proszę Państwa, 30 lat trudnej, mozolnej,
ciężkiej pracy, tak na marginesie wtedy zostałem sołtysem, pierwszym sołtysem w wolnym kraju
naszym, ale to już historia. Panie Przewodniczący myślałem, że to Pan zabierze głos w związku z
tym się nie wychylałem, ale chyba jestem proszę Państwa zobowiązany ze względu na to, że ja
wnioskowałem do Pana Przewodniczącego o zwołanie w Starostwie spotkania odnośnie dróg, takie
spotkanie się odbyło, w spotkaniu tym brał, prawie w większości w 100% Zarząd Powiatu, brał Pan
Burmistrz ze swoim sztabem doradczym i było 5 radnych, proszę Państwa myślę to jest moje zdanie
w tym momencie, że zostało bardzo dużo kwestii i wątpliwości wyjaśnionych, odnośnie drogi na
Jastrzębce zostały  domówione pewne,  jakby niedociągnięcia,  pewne wątpliwości,  ale  i  również
odnośnie  drogi  w  kierunku  Wrocisławic,  z  nawet  propozycją  Pana  Starosty  i  w  końcu
zaakceptowaną przez Pana Burmistrza o potężnym zakresie proszę Państwa, ze ścieżkami z pieszo-
rowerowymi i o to proszę Państwa chodziło, to właśnie o to chodziło. Natomiast ja jeszcze jednym
zdaniem wrócę do mojej propozycji, moja propozycja polega na tym, żeby po prostu Rada Miejska
obecna Rada Miejska, Pan Burmistrz miała na uwadze propozycję Zarządu Powiatu, ja ją powtórzę,
propozycja Zarządu Powiatu jest taka, żeby dofinansować projekt na odbudowę, odnowę, bo proszę
Państwa każdy z tych zakresów byłby brany pod uwagę, duży zakres to prawda, jak nawet Pan
Starosta  Burdzy  zauważa  16,5  km  nawet  z  propozycją  ścieżek  pieszo-rowerowych  w  terenie
niezabudowanym, gdzie to tak ładnie ujął, że nasza Gmina i ten teren, o którym mówiłem to są
płuca naszej Gminy, ja z kolei patrzę pod kątem infrastruktury i docelowo czemu ta droga służy, to
jest  przede  wszystkim  szpital  w  Brzegu  Dolnym,  póki  co  często  gęsto  tam  jedziemy,  cała
infrastruktura,  jeśli  chodzi  o  zakupy  z  targiem słynnym brzeskim włącznie.  I  proszę  Państwa,
dlaczego o ty mówię, mówię o tym dlatego, że na dzień dzisiejszy jest szansa, że możemy dostać
dofinansowanie  w  80%,  to  jest  duże  proszę  Państwa  dofinansowanie,  to  nie  byłoby  zadanie
realizowane w ciągu jednego roku, bo nie podoła ani Powiat, ani Gmina, bo taka jest prawda, mamy
bardzo duży zakres zadań i obowiązków, ale proszę Państwa nie dopuśćmy i o to proszę do tego,
żeby to zadanie uciekło, bo gorzej będzie jak będzie potrzeba a ona będzie, bo degradacja tej drogi
postępuje cyklicznie, systematycznie, na bieżąco i żeby się nie okazało w pewnym momencie, że
będzie potrzeba jej  roboty,  ale nie będziemy wstanie osiągnąć dofinansowania.  Ja powtórzę raz
jeszcze, cieszę się, że wątpliwości wokół drogi do Jastrzębiec a zwłaszcza Jastrzębce - Chomiąża to
z  autopsji  pamiętam,  bo jeszcze  zajmowałem się  tymi  drogami,  czyli  tu  już  mówimy o latach
wstecz,  gdzie  ta  droga  już  wtedy  powinna  być  zrobiona,  niestety  jest  dzisiaj  jeszcze
niezrealizowana i droga, gdzie podejmowaliśmy jako Rada … Panie Burmistrzu, który to był rok
2016?  2018  rok,  gdzie  te  decyzje  były  podejmowane,  w  związku  z  tym  pod  rozwagę  Pana
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